
Komisja Rewizyjna 
Rady Miejskiej  w Czeladzi 

SE-PO. 0012. 2.6.2012

P r o t o k ó ł   z  p o s i e d z e n i a

K o m i s j i  R e w i z y j n e j  Rady Miejskiej w Czeladzi 

 z dnia  4 czerwca 2012 r.

Obecni na posiedzeniu : 

1. Gawroński Ireneusz    – przewodniczący komisji 

2. Sylwester Iwanowski   - zastępca przewodniczącego 

3. Kocot Teresa               – członek 

4. Dąbrowski Krystian     – członek

5. Kowalik Kamil              – członek 

Pozostałe     osoby     :  

Pani Teresa Kosmala- Burmistrz Miasta Czeladź

Pani Jolanta Moćko – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Czeladzi

Temat posiedzenia - zaopiniowanie zasadności proponowanych stawek taryfowych na dostarczanie 

wody i ścieków.  Komisja miała  dokonać takiej opinii zgodnie z Uchwałą Nr XXI/314/2011 Rady 

Miejskiej w Czeladzi z dnia 24 listopada 2011r w sprawie przyjęcia wniosków pokontrolnych z 

protokołu końcowego Komisji Rewizyjnej z kontroli „Zasadności i procedury wprowadzenia z dniem 01 

lipca 2011r nowych taryf na doprowadzenie wody i odprowadzanie ścieków na terenie miasta 

Czeladź”.

Posiedzenie Komisji prowadził jej przewodniczący  Radny Ireneusz Gawroński. 

Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków - pięcioma głosami za. 

Przebieg             posiedzenia  

Ireneusz Gawroński – otwarcie posiedzenia komisji. 
Ireneusz Gawroński - odczytanie wniosków pokontrolnych  z protokołu końcowego z 3 listopada 
2011r. Zgodnie z  6 wnioskiem w planie pracy Komisji na 2012r ujęto szczegółową kontrolę kosztów 
ZIK sp. z o. o za 2011r. Kontrola ta nie została jeszcze zakończona, bo nie otrzymałem od zespołu 
kontrolnego protokołu. Wniosek 1,2,3,,5,6,7 zostały zrealizowane. Niezrealizowano wniosku 4 by 
zsynchronizować okres obowiązywania taryf z okresami budżetowymi- Miasta i ZIK sp. z o o poprzez 
przedłużenie ich obowiązywania w terminie 01.07.2012 do 31.12.2012, zgodnie z procedurami 
przedstawionymi w ust. 9a-9c przedmiotowej ustawy. 
Zespół kontrolny  rozpoczął  kontrolę, jednak kiedy jako przewodniczący przygotowałem projekt 
protokołu moi koledzy się oburzyli więc wycofałem się z pracy zespołu. Obecnie skład zespołu to 
S. Iwanowski i K. Kowalik. Ja dokonałem szczegółowej analizy taryf, a zespół myślę, że  długo nie 
zakończy  prac kontrolnych. 
S.Iwanowski- czemu  pan tak mówi, protokół mamy już napisany jutro go oddamy.
I.Gawroński-  żadna kontrola nie może się zakończyć z powodu uzgodnień w kuluarach i Pani wie o 
co chodzi (wypowiedź kierowana do J.Moćko)
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J. Moćko -  nie wiem, skupmy się nad taryfami. Taryfy są takie same jak rok temu i Burmistrz tak je 
zaopiniował. 
S.Iwanowski- jeśli taryfy byłyby w roku kalendarzowym to do taryf są  stosowane dane nie z 
budżetowego roku tylko z roku obrachunkowego (na 2 miesiące przed złożeniem  wniosku). Wniosek 
musiałby być złożony 20 października a dane do taryf z 12 miesięcy i byłaby to połowa jednego i 
połowa drugiego roku. Ustawa przewiduje analizę i wskaźniki od cen i konsumpcji i on jest aktualny w 
lutym, więc kwiecień to najlepszy termin. 
I. Gawroński- to zawsze można skorygować co by się  stało gdyby był wniosek o przedłużenie taryf 
do końca roku. 
S.Iwanowski- to jest w rozporządzeniu.
I.Gawroński- przygotowując min. do  wyliczenia kosztów. . 
S.Iwanowski- odczytanie  regulacji dot. taryf z rozporządzenia. Materiały były na rok kalendarzowy 
więc było mi trudno to zbadać, dopiero tydzień temu zespół kontrolny otrzymał materiały. Proszę nie 
posądzać  zespołu o celowe przedłużanie prac, protokół jest już gotowy jutro spotyka się zespół 
kontrolny w celu  zakończenia kontroli  i  podpisania protokołu. 
J.Moćko-  na pewno przewodniczący komisji zgłębi ten temat. 
I.Gawroński- zobaczymy jakie będą wyniki  następnych  wyborów samorządowych to  być może  Rada 
zlikwidujemy spółkę ZIK i powołamy nowy zakład budżetowy. Pytanie czy zespół kontrolny wyliczył 
cenę jednostkową wody. 
S.Iwanowski- odniosłem się do  danych, możemy zasugerować by była mniejsza marża ale nie 
możemy jej zmniejszać.
I.Gawroński-  no właśnie szkoda, że nie skończyliśmy tej kontroli wspólnie.
J.Moćko- to ZIK składa taryfy a Burmistrz ocenia, a nie my wyliczamy i określamy taryfy. 
Do 2015 r. powinniśmy skanalizować miasto więc trzeba się zastanowić czy obniżymy taryfy i zrobimy 
dopłaty czy inwestujemy w kanalizację. 
I.Gawroński- pani Burmistrz wydała pozytywną opinie, czy jest pani w stanie wykazać jaka jest różnica 
między tym  co obowiązywało o a tym co w tej uchwale- ile brakuje , ile trzeba dopłacić. 
Burmistrz T.Kosmala-  dopłaty procentowe są takie same, na I półrocze będą środki a na II półrocze z 
dewidendów. 
I.Gawroński- z moich wyliczeń cena wody powinna być niższa.
Burmistrz T.Kosmala- zgadzam się, ale taryfy to też zapewnienie odpowiedniego przychodu.  Koszty 
ujęte w materiale wynikają z kont księgowania plus koszty planowanych inwestycji. Jak się to pozbiera 
to wychodzi taka taryfa. Bilans i rachunek  wyników jest za 2010 r. ale taryfa jest  za 12 miesięcy. 
Może trzeba będzie bardziej szczegółową kontrolę przeprowadzić,  ale jest firma która robi bilans.
I.Gawroński-  ale koszty są ważne - musimy myśleć o celowości takich stawek.
Burmistrz T.Kosmala- zmiana polityki gospodarki wodnej jest wskazana.
I.Gawroński- skseruje moje wyliczenia jak i protokół który napisałem i przekażę Pani oraz zespołowi 
kontrolnemu. 
Burmistrz T.Kosmala- w tym półroczu  miasta podniosły ceny, my stajemy się liderem niskiej ceny bo 
wyszliśmy od wysokiej stawki. Jest  rada nadzorcza i zostało to skontrolowane. Ustawa mówi zysk 
przewidziany a potem wychodzi wyższy. Okresy taryfowe w różnych miastach są różne. 
Mamy na II półrocze cenę to łatwiej nam oszczędzać. Trzeba się trzymać budżetowej taryfy bo łatwiej 
ją skontrolować.
S.Iwanowski-  to nie jest łatwiej skontrolować, nie ma szans by to zgrać z rokiem kalendarzowym, bo 
wskaźniki są najbardziej aktualne w lutym.
Burmistrz T.Kosmala- jeśli byłyby taryfy na rok budżetowy to mamy już sprawozdanie.
I.Gawroński- do 2004 r. okresy budżetowe gminy i ZIK zamykały się w tym samym okresie. Ale, w 
pewnym  momencie  nie został przygotowany w terminie wniosek taryfowy i  uchwała przesunęła się w 
czasie. 
Burmistrz T.Kosmala-  najlepszym podejściem wydaje się rok budżetowy. 
I.Gawroński- to jedyny wniosek z poprzedniej kontroli który nie został zrealizowany.
Burmistrz T.Kosmala- nie mogę napisać do Prezesa ZIK by napisał wniosek o przedłużenie taryf. 
Rozmawialiśmy by przedłużyć a potem on składa wniosek o taryfy. 
I.Gawroński- rok 2011 był dla ZIK niezły. Ilość straconej wody była mniejsza.
S.Iwanowski-  woda bezpowrotnie zużyta  to jest woda zafakturowana, to woda gdy np. kran 
opomiarowany i woda zużyta nie trafia do ścieków. 
Burmistrz T.Kosmala- to strata klienta, bo płaci  od ilości wody i od  oczyszczania ścieków, według 
zużycia wody. To awarie, przecieki, kradzieże.
K.Kowalik- ZIK wypracował 1,5 miliona a na dopłaty potrzeba ok. 500 000 a reszta zostanie na 
inwestycje. 
Burmistrz T.Kosmala- polecam się na taką dyskusję byśmy wypracowali czy nastawiamy się na 
własne  źródła czy obce. Przygotuję wyliczenia, jeśli mamy studnie to  do mieszania i idźmy na swoje. 
I.Gawroński- czym mniej wody wprowadzamy do obiegu  to jest mniej wody zostanie bezpowrotnie 
zużytej (straconej) 
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S.Iwanowski-  stawki są utrzymane i dla mieszkańców to dobrze. Czy nie ma zagrożenia jeśli chodzi o 
inwestycje?
I.Gawrośńki-  czy analizował Pan inwestycje?
Głosowanie     za     przyjęciem      przygotowanych     taryf  
5 głosów za- wszyscy obecni.  Komisja wydała pozytywną opinię. 

 P o d p i s y   C z ł o n k ó w  K o m i s j i  R e w i z y j n e j  :

1. Gawroński Ireneusz    – przewodniczący komisji     ………………………………

2. Sylwester Iwanowski   - zastępca przewodniczącego ………………………………….

3. Kocot Teresa               – członek                              ………………………………

4. Dąbrowski Krystian     – członek                               ………………………………

5. Kowalik Kamil              – członek                              ………………………………

W     załączeniu:  

Lista obecności na posiedzeniu. 
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